

## **SUPERB DAY OF COMPETITION DURING THE QUALIFYING HEATS IN TRINEC**

20 May 2023



Contrary to the forecasts, Saturday was a day of good weather with clear skies and temperatures in excess of 20°C. Gabriel Gomez (ITA) made a perfect run in the Qualifying Heats of the FIA Karting European Championship - OK, while Oleksandr Bondarev (UKR) did the same in the FIA Karting European Championship - Junior. The FIA Karting Academy Trophy drivers are due to compete in their last two heats on Sunday morning, but the provisional standings so far give the lead to Marius Barry-Berg (NOR). The Super Heats are on the OK and OK-Junior programme on Sunday morning.

The good weather gave rise to some very interesting races on slick tyres. The drivers who quickly understood the subtleties of the Steel Ring of Trinec were able to obtain rewarding results. The aim is to avoid rushing the karts through the numerous turns of the Czech circuit in order to keep the maximum speed without slipping. Overall, the results of the Qualifying Practices were not overturned during the Qualifying Heats.

### **BONDAREV DOMINATES THE OK-JUNIOR HEATS**

Ukrainian Oleksandr Bondarev proved unbeatable during the Qualifying Heats of the FIA Karting European Championship - Junior in Trinec. Third in Qualifying, he climbed to the top of the heats thanks to his five consecutive wins. Poleman Lewis Wherrell (GBR) also had an excellent pace as he scored three wins and two second places. Very close, Dries van Langendonck was third ahead of Thibaut Ramaekers (BEL), then Zac Dummond (GBR) fifth. While Christian Costoya (ESP) was sixth ahead of Jack Iliffe (USA), Iacopo Martinese (ITA) made up 10 places by reaching eighth position in front of Tiziano Monza (SGP) and Maria Gerrmano

Nieto (PRT) who was always very convincing. Fifth in Qualifying, Tobias Szecsenyi (CZE) was less effective in the racing and ended up 21st. Some drivers usually present at the top of the rankings struggled to find their usual comfort on the Trinec track.

#### **Ranking of the OK-Junior Qualifying Heats**

- 1- Oleksandr Bondarev (UKR) - 250 points
- 2- Lewis Wherrell (GBR) - 238 points
- 3- Dries van Langendonck (BEL) - 235 points
- 4- Thibaut Ramaekers (BEL) - 232 points
- 5- Zac Drummond (GBR) - 222 points

#### **GOMEZ MAINTAINS HIS LEAD IN OK**

After taking pole position in Qualifying, the Italian-licensed Brazilian Gabriel Gomez finished the Qualifying Heats of the FIA Karting European Championship - OK with a perfect score of five wins. Rene Lammers (NLD) started with a second place and then went on to score four wins in a row to keep second place in the standings. Tomass Stolcermanis (LVA) had a strong run in the top three to move back up to third place ahead of David Walther (DNK) and Alex Powell (JAM) who had the same number of points. Nathaniel Tye (GBR) made his mark by moving up six places to sixth ahead of Mark Dubnitski (EST), Ean Eyckmans (BEL) and Fionn Mc Laughlin (IRL). 15th in Qualifying, Kean Nakamura-Berta (GBR) was back in the top 10. Joe Turney (Valencia), who won in Valencia, moved up 16 places to 20th, while Jakub Kamenik (CZE) dropped from 10th to 21st.

#### **Ranking of the OK Qualifying Heats**

- 1- Gabriel Gomez (ITA) - 250 points
- 2- Rene Lammers (NLD) - 244 points
- 3- Tomass Stolcermanis (LVA) - 220 points
- 4- David Walther (DNK) - 214 points
- 5- Alex Powell (JAM) - 214 points

#### **BARRY-BERG STILL LEADING THE ACADEMY ON SATURDAY NIGHT**

Norwegian Marius Barry-Berg, who took pole position in Qualifying, confirmed his speed in both Qualifying Heats with two wins and two fastest laps. New Zealander Arthur Broughan, winner of his first heat, had a mishap in his second heat when he failed to start in time from the pre-grid. Despite being given an extra formation lap to wait for him, he was unable to reach his front row position. He started last, made up 15 places to cross the line seventh with the fastest lap, but was classified 12th because of a badly positioned front fairing. Broughan was still in the top 10 in the intermediate classification. From seventh place in Qualifying, Poland's Wojciech Woda climbed to second place on Saturday night with a win and a fourth place. Sebastian Garzon (COL) and Max Walton (AUS) were tied ahead of Santino Panetta (ARG). Klara Kowalczyk (POL) and Lisa Billard (FRA) progressed brilliantly in the top 10.

#### **Provisional programme of the Trinec event**

Sunday 21st May

08:30 - 09:40: Warm-up

09:45 - 10:20: Academy Qualifying Heats

10:25 - 12:00: OK and OK-Junior Super Heats

13:15 - 15:50: Finals

The Trinec event can be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).

---

## **SUPERBE JOURNÉE DE COMPÉTITION LORS DES MANCHES QUALIFICATIVES DE TRINEC**

Contrairement aux prévisions la journée de samedi a été placée sous le signe du beau temps avec un ciel dégagé et des températures dépassant les 20°. Gabriel Gomez (ITA) a réalisé un parcours parfait au cours des manches qualificatives du Championnat d'Europe FIA Karting – OK, tandis qu'Oleksandr Bondarev (UKR) faisait de même en Championnat d'Europe FIA Karting – Junior. Les pilotes du Trophée Académie FIA Karting doivent disputer leurs deux dernières manches dimanche matin, mais le classement provisoire donne pour l'instant l'avantage à Marius Barry-Berg (NOR). Les Super Manches sont au programme OK et OK-Junior dimanche matin.

Le beau temps a donné lieu à des courses très intéressantes en pneumatiques slick. Les pilotes qui ont rapidement compris les subtilités du tracé du Steel Ring de Trinec ont pu obtenir des résultats valorisants. Il s'agit en effet d'éviter de brusquer les karts dans les nombreux enchaînements de virages du circuit tchèque pour conserver le maximum de vitesse sans glisser. Dans l'ensemble, les résultats des qualifications n'étaient pas bouleversés à l'issue des manches qualificatives.

### **BONDAREV DOMINE LES MANCHES OK-JUNIOR**

L'Ukrainien Oleksandr Bondarev s'est révélé imbattable pendant les manches qualificatives du Championnat d'Europe FIA Karting – Junior à Trinec. Troisième en qualification, il s'est hissé à la première position des manches grâce à ses cinq victoires consécutives. Le poleman Lewis Wherrell (GBR) possédait lui aussi un excellent rythme puisqu'il a totalisé trois victoires et deux secondes places. Très proche, Dries van Langendonck se classait 3e devant Thibaut Ramaekers (BEL), puis Zac Drummond (GBR) 5e. Alors que Christian Costoya (ESP) pointait 6e devant Jack Illiffe (USA), Jacopo Martinese (ITA) regagnait 10 places en atteignant la 8e position face à Tiziano Monza (SGP) et Maria Germano Nieto (PRT) toujours très convaincante. 5e en qualification, Tobias Szecsenyi (CZE) était moins efficace en course et se retrouvait 21e. Quelques pilotes habituellement présents dans le haut des classements peinaient à retrouver sur la piste de Trinec leur aisance coutumière.

#### **Classement des manches qualificatives OK-Junior**

- 1- Oleksandr Bondarev (UKR) – 250 points
- 2- Lewis Wherrell (GBR) – 238 points
- 3- Dries van Langendonck (BEL) – 235 points
- 4- Thibaut Ramaekers (BEL) – 232 points
- 5- Zac Drummond (GBR) – 222 points

### **GOMEZ CONSERVE L'AVANTAGE EN OK**

Auteur de la pole position en qualification, le Brésilien sous licence italienne Gabriel Gomez achevait sa prestation en tête des manches qualificatives du Championnat d'Europe FIA Karting – OK avec le score parfait de cinq victoires. Rene Lammers (NLD) commençait par une 2e place avant d'enchaîner quatre victoires d'affilée pour conserver la deuxième position du classement. Tomass Stolcermanis (LVA) effectuait un parcours solide dans le top 3 pour revenir 3e du classement devant David Walther (DNK) et Alex Powell (JAM) qui totalisaient le même nombre de points. Nathaniel Tye (GBR) se faisait remarquer par sa remontée de 6 places en 6e position devant Mark Dubnitski (EST), Ean Eyckmans (BEL) et Fionn Mc Laughlin (IRL). 15e en qualification, Kean Nakamura-Berta (GBR) revenait dans le top 10. Vainqueur à Valencia, Joe Turney avait repris 16 places en se classant 20e, alors que Jakub Kamenik (CZE) descendait de la 10e à la 21e position.

#### **Classement des manches qualificatives OK**

- 1- Gabriel Gomez (ITA) – 250 points

- 2- Rene Lammers (NLD) – 244 points
- 3- Tomass Stolcermanis (LVA) – 220 points
- 4- David Walther (DNK) – 214 points
- 5- Alex Powell (JAM) – 214 points

### **BARRY-BERG TOUJOURS EN TÊTE DE L'ACADÉMIE SAMEDI SOIR**

Auteur de la pole position en qualification, le Norvégien Marius Barry-Berg a confirmé sa rapidité lors de ses deux manches qualificatives en remportant deux victoires accompagnées des deux meilleurs tours. Vainqueur de sa première manche, le Néo-Zélandais Arthur Broughan a connu une mésaventure dans sa 2e manche en ne parvenant pas à démarrer à temps depuis la prégrille. Malgré un tour de formation supplémentaire donné pour l'attendre, il ne parvenait pas à rejoindre sa position en première ligne. Il partait dernier, regagnait 15 places pour franchir la ligne d'arrivée 7e avec le meilleur tour, mais était classé 12e à cause d'un carénage avant mal positionné. Broughan pointait tout de même dans le top 10 du classement intermédiaire. Depuis la 7e position en qualification, le Polonais Wojciech Woda remontait en 2e position samedi soir grâce à une victoire et une 4e place. Sebastian Garzon (COL) et Max Walton (AUS) étaient à égalité devant Santino Panetta (ARG). Klara Kowalczyk (POL) et Lisa Billard (FRA) progressaient brillamment dans le top 10.

### **Programme prévisionnel de l'épreuve de Trinec**

Dimanche 21 mai

08h30 – 09h40 : warm-up

09h45 – 10h20 : manches qualificatives Académie

10h25 – 12h00 : Super Manches OK et OK-Junior

13h15 – 15h50 : Finales

L'épreuve de Trinec sera à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).

© Photo FIA Karting / KSP